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   Utdragsbestyrkande: 

   
 

 

Nämnd Kommunstyrelsen  
   

Offentligt sammanträde Nej  

   
Sammanträdesdag 26 oktober 2022  

   
Tid och plats Klockan 13:00-15.42, ajournering 14.28-14.45 

A-salen 
 

   
 Ledamöter Frånvarande  

följande paragrafer 
Tjänstgörande  
ersättare 

 Beslutande  Sara Heelge Vikmång (S), 

Ordförande 

  

 Tomas Selin (C)   
 Daniel Dronjak (M)   
 Rasmus Lenefors (S)   
 Kamile Ünver (S)   
 Emil Högberg (S)   
 Anders Lönroth (MP)   
 Christian Stulen (HP)   
 Nujin Alacabek (V)   
 Love Bergström (M)   
 Bo Källström (L)   
 Ingalill Söderberg (DP)   
 Karl Henriksson (KD)   
 Felix Byström (SD)   
 Martin Nigals (SD) §§ 5-24 Sven Pernils §§ 5-24 

 

 
Närvarande ej tjänst-

görande ersättare 
Eeva Laine (S), Yossi Sigal (S), Annie Östlund (C), Henrik Juhlin (C), Anders 

Abel (MP), Lars Björkman (HP), Robert Forsman (V), Erik Ottoson (M) §§ 1-6, 

Hampus Holmgren (M), Martina Nyman (L), Sven Pernils (SD) §§ 1-4. 

 
Övriga närvarande Se nästa sida 

 
Utses att justera Love Bergström (M) 

   

Justeringens tid Tisdag den 1 november 2022 Paragrafer 1-16, 19-24 
§§ 17 och 18 omedelbar 

justering 
   

Underskrifter   

 Fredrik Zethraeus Lena Mittal 
 Sekreterare §§ 17 och 18 

 

Sekreterare §§ 1-16 och 19-24 

 Sara Heelge Vikmång (S)  
 Ordförande 

 

 

 Love Bergström (M)  
 Justerande  
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Protokollet har signerats digitalt: för underskrifter se protokollets sista sida. 
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 Kommunstyrelsens sammanträde den 26 oktober 2022 

Övriga närvarande 

Camilla Broo, Kommundirektör 

Petra Asplund Eriksson, Ekonomidirektör 

David Grind, Tf. Samhällsbyggnadschef 

Ilona Klein Gullberg, Kommunikationschef 

Edit Knutas, Enhetschef, trafikplanering 

Nicklas Lord, Chef trafik och landskapssektionen 

Lena Mittal, Nämndsekreterare 

Fredrik Zethraeus, Kommunsekreterare 

Camilla Fransson, Landskapsarkitektur 

Anna Melin, Sektionschef, gatuprojektsektionen 

Lin Normark, Enhetschef, landskapsarkitektur 

Marco Borja, IT-tekniker 

Sofie Strömvall, Politisk sekreterare (KD) 

Nicole Ilias, Politisk sekreterare (S) 

Albin Ottosson, Politisk sekreterare (S) 

Emil Höglund, Politisk sekreterare (DP) 

Pelda Qasa Knapp, Politisk sekreterare (S) 
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BEVIS  
om justering av Kommunstyrelsen protokoll 
Justeringen har anslagits på kommunens anslagstavla 

 

Kommunstyrelsen har sammanträtt den 26 oktober 2022 

Protokollet har justerats den  1 november 2022 

Anslaget sattes upp den 1 november 2022 

Anslaget tas ner den 24 november 2022 

Den som vill överklaga ett beslut måste göra det senast den  23 november 2022 

Den som vill läsa protokollet kan kontakta ksf.registrator@huddinge.se 

Protokollet finns också att läsa på kommunens webbplats  www.huddinge.se 

Underskrift 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  

Kommunstyrelsen 26 oktober 2022 § 1   

    

    

 

 

 

Godkännande av föredragningslistan  

 
Kommunstyrelsens beslut 

1. Föredragningslistan godkänns enligt utskickat förslag med följande ändringar: 

Nytt ärende Ekonomirapport för Huddinge kommun september 2022 blir nummer 23 

på föredragningslistan och nytt ärende Ekonomirapport för kommunstyrelsen 

september 2022 blir nummer 24 på föredragningslistan.  

   

                  2. Ärende 13 Spårväg syd, Samrådshandling val av lokalisering – svar på remiss från   

                 Trafikförvaltningen, Region Stockholm och ärende 10 Inriktningsbeslut för upprustning av  

                 Mossparken i Fullersta hanteras som ärende tre (3) respektive fyra (4) på dagordningen men i  

                 protokollet står ärendena kvar som ärende 13 respektive ärende 10. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 26 oktober 2022 § 2   

    

    

 

 

 

Anmälan av jäv  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen noterat till protokollet att ingen anmäler jäv. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 26 oktober 2022 § 3   

    
Diarienummer KS-2022/2384.112    

 

 

 

Revidering av finanspolicy för Huddinge kommun  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Förslag till reviderad finanspolicy för Huddinge kommunkoncern enligt bilaga 1, till 

förvaltningens tjänsteutlåtande, daterad 20 september 2022, godkänns.  

 

Sammanfattning 

Huddinge kommun och dess bolag (kommunkoncern) hanterar via Internbanken en 

låneskuld som per 2022-08-31 uppgår till 5 243 mnkr. Till grund för de regler 

Internbanken har att förhålla sig till avseende skuldförvaltningen ligger kommunens 

finanspolicy. 

Gällande finanspolicy har i allt väsentligt varit oförändrad sedan 2016 då en ny 

finanspolicy ersatte den då gällande policyn. 

Den föreslagna reviderade finanspolicyn skiljer sig inte i några väsentliga riskmått 

från nuvarande policy. 

Ändringar i föreslagen revidering av finanspolicy: 

* Inlåning via lån är inte längre begränsat till banker, Kommuninvest och andra 

kreditinstitut. 

* Finanspolicyn är överförd till kommunens rådande format avseende styrdokument. 

Förvaltningen avser att utreda huruvida en bredare översyn av kommunens 

finanspolicy bör genomföras, där relevansen avseende bland annat nu gällande 

riskbegränsande regler värderas. En sådan utredning planeras till 2023. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M) och Bo Källström (L).  

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut och finner att så är fallet.  
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 26 oktober 2022 § 4   

    
Diarienummer KS-2022/2650.18    

 

 

 

Skattesats 2023 för Huddinge kommun  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunstyrelsen beslutar att föreslå Kommunfullmäktige att fastställa skattesatsen 

till 19,47 kronor för år 2023, det vill säga oförändrat från år 2022.  

 

Sammanfattning 

Kommunallagen innehåller bestämmelser om tidpunkt för fastställande av budget för 

kommande år. Enligt 11 kap. 8 § ska förslag till budget upprättas av 

kommunstyrelsen före oktober månads utgång. 

Den kommunala skattesatsen föreslås till 19:37 kronor för 2023. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Sara Heelge Vikmång (S), Daniel Dronjak (M), Karl Henriksson 

(KD), Nujin Alacabek (V), Felix Byström (SD) och Tomas Selin (C).  

Sara Heelge Vikmång (S) yrkar bifall till ordförandeförslaget som biläggs protokollet 

som biträds av Tomas Selin (C) 

Daniel Dronjak (M) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut som biträds av 

Karl Henriksson (KD), Felix Byström (SD), Ingalill Söderberg (DP) och Bo 

Källström (L).  

Nujin Alacabek (V) yrkar bifall till eget förslag till beslut som biläggs protokollet. 

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om Sara Heelge Vikmångs (S) ordförandeförslag kan utgöra 

huvudförslaget och finner att så är fallet.  

 

Ordföranden frågar därefter om kommunstyrelsen utser Daniel Dronjaks (M) yrkande 

eller Nujin Alacabeks (V) yrkande till motförslag och finner att kommunstyrelsen 

utser Daniel Dronjaks (M) yrkande till motförslag.  

 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Sara Heelge 

Vikmångs (S) yrkande eller i enlighet med Daniel Dronjaks (S) yrkande och finner att 

kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Sara Heelge Vikmångs (S) yrkande.  

 

Votering begärs och ska verkställas. Den som är för Sara Heelge Vikmångs (S) 

yrkande röstar ja, den det ej vill röstar nej.  
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Voteringen utfaller enligt bilagd omröstningslista med 7 ja-röster, 7 nej-röster och 1 

avstår. Det innebär att ordföranden vid lika röstetal har utslagsröst. Ordföranden 

röstar ja vilket innebär att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Sara Heelge 

Vikmångs (S) ordförandeförslag.  

 
Reservationer 

Daniel Dronjak (M), Bo Källström (L), Karl Henriksson (KD) och Ingalill Söderberg 

(DP) lämnar en skriftlig reservation som biläggs protokollet. 

 

Nujin Alacabek (V) lämnar en skriftlig reservation som biläggs protokollet.   

 

Felix Byström (SD) lämnar en skriftlig reservation som biläggs protokollet.   

 
Protokollsanteckningar 

Daniel Dronjak (M) lämnar en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 26 oktober 2022 § 5   

    
Diarienummer KS-2022/744.181    

 

 

 

Delårsrapport per 31 augusti 2022 för Huddinge Kommun  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Delårsrapport och helårsprognos per 31 augusti 2022 enligt kommunstyrelsens 

tjänsteutlåtande daterat den 26 oktober 2022, godkänns. 

2. Vård- och omsorgsnämnden uppmanas att fortsatt vara återhållsam och vidta 

ytterligare åtgärder för att uppnå en budget i balans. 

3. Klimat- och stadsmiljönämndens driftbudget utökas med 11,5 mnkr avseende 

kapitalkostnader för investeringar i gator och vägar. Tillskottet finansieras med 

omfördelning från finansförvaltningen. 

4. Gymnasie- och arbetsmarknadsnämndens driftbudget utökas med 2,4 mnkr 

avseende att färdigställa och driva ett evakueringsboende i kommunen på uppdrag av 

Migrationsverket. Tillskottet finansieras med utökat statsbidrag till Huddinge 

kommun. 

5. Utöka kommunstyrelsens budgetram 2022 med 1,5 mnkr i syfte att påskynda 

genomförandet av utveckling inom digitalisering. 

6. Utöka grundskolenämndens budgetram 2022 med 7,5 mnkr för inköp av 

läroböcker samt lek- och fritidsutrustning. 

7. Finansiering av beslutspunkt 6 och 7 sker genom att ianspråkta 9 mnkr från 

reserverade medel. 

Kommunstyrelsens beslut för egen del 

1. Vård- och omsorgsnämndens driftsbudget för 2022 minskas med 2,9 mnkr genom 

en teknisk justering. Justeringen avser prestationsbaserat statsbidrag som har 

periodiserats till år 2023 och innebär omfördelning till finansförvaltningen. 

2. Driftsbudget om 533 tkr avseende 2022 omfördelas från kommunstyrelsen till 

vård- och omsorgsnämnden genom en teknisk justering. Justeringen avser 

omorganisation av IT-personal. 

3. Driftsbudget om 200 tkr avseende 2022 omfördelas från kommunstyrelsen till 

gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden genom en teknisk justering. Justeringen 

avser omorganisation av IT-personal. 

4. Inom kommunstyrelsens investeringsram omfördelas 5,4 mnkr av från 

exploateringsprojekt inom samhällsbyggnad till investeringsprojekt inom 
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samhällsbyggnad. Omfördelningen avser projektet Ny korsning Dalhemsvägen 

Storängsleden. 

 

Sammanfattning 

Sammantaget bedöms god ekonomisk hushållning i hög utsträckning kunna uppfyllas 

under året. 

Det finns en viss osäkerhet i bedömningen av kommunfullmäktiges verksamhetsmål 

då utfall per sista augusti saknas för en del av indikatorerna. Nämndernas och de 

helägda bolagens prognoser på verksamhetsmålen visar dock att dessa i allt väsentligt 

kommer att uppnås. Sammantaget bedöms kommunfullmäktiges verksamhetsmål gå i 

rätt riktning. 

De finansiella målen för god ekonomisk hushållning bedöms uppnås för året. 

Prognosen visar på ett positivt resultat för kommunkoncernen och nämnderna 

sammantaget beräknas få ett överskott mot budget. Vård- och omsorgsnämnden 

bedömer att en ekonomi i balans inte uppnås för året. 

Kommunkoncernen uppvisar ett positivt resultat på 758 mnkr per augusti och 

prognosen för helåret uppgår till 876 mnkr. Resultatet per augusti och det positiva 

resultatet för året hänför sig främst till kommunen och Huge Bostäder AB. 

Resultatet per augusti för kommunen enligt ekonomiska målet är 551 mnkr, vilket är 

461 mnkr bättre än budgeterat. Det förklaras av högre skatteintäkter, att nämnderna 

sammantaget redovisar överskott samt att överskott redovisas för medelsreserven och 

finansförvaltningen. Helårsprognosen uppgår till 527 mnkr vilket är 390 mnkr bättre 

än budget. Överskottet förklaras främst av högre skatteintäkter samt att reserverade 

medel inte väntas förbrukas till fullo. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Sara Heelge Vikmång (S), Daniel Dronjak (M), Rasmus Lenefors 

(S), Nujin Alacabek (V), Anders Abel (MP), Felix Byström (SD), Yossi Sigal (S), 

Henrik Juhlin (C), Kamile Ünver (S), Tomas Selin (C), Karl Henriksson (KD) och 

Anders Lönroth (MP). 

 

Sara Heelge Vikmång (S) yrkar bifall till ordförandeförslaget som biläggs 

protokollet. Rasmus Lenefors (S), Nujin Alacabek (V) och Tomas Selin (C) biträder 

Sara Heelge Vikmångs (S) yrkande.   

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut eller i enlighet med förvaltningens förslag till beslut med Sara 

Heelge Vikmångs (S) ordförandeförslag och finner att kommunstyrelsen beslutar i 

enlighet med förvaltningens förslag till beslut med Sara Heelge Vikmångs (S) 

ordförandeförslag.  

 
Protokollsanteckningar 

Daniel Dronjak (M), Nujin Alacabek (V) och Felix Byström (SD) lämnar varsin 

protokollsanteckning som biläggs protokollet.  
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Beslutet ska skickas till 

Samtliga nämnder och bolag 

 
 



 

KOMMUNSTYRELSEN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 

  13 (34) 
 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 

    

 

 

 
Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 26 oktober 2022 § 6   

    
Diarienummer KS-2022/1006.181    

 

 

 

Delårsrapport per 31 augusti 2022 för Kommunstyrelsen  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Redovisade uppdrag i bilaga 2 Redovisning av tillkommande uppdrag 2022, med 

status ”Omhändertas i ordinarie planerings- och uppföljningsprocess” följs härmed 

upp i kommunstyrelsens ordinarie process och tas bort ur bilaga 2. 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del 

1. Kommunstyrelsens delårsrapport per augusti 2022, bilaga 1 till kommunstyrelsens 

förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 28 september 2022, godkänns. 

 

Sammanfattning 

Delårsrapporteringen per augusti är den andra uppföljningen av kommunstyrelsens 

verksamhetsplan 2022. 

Kommunstyrelsens prognostiserade måluppfyllelse innehåller osäkerheter då flera av 

nämndens indikatorer kan utvärderas först till verksamhetsberättelsen. Majoriteten av 

nämndens elva mål bedöms dock delvis eller i hög grad komma att uppnås vilket 

innebär att nämnden i allt väsentligt kommer att uppnå god ekonomisk hushållning. 

Kommunstyrelsens verksamhetsplanering har under året haft fokus på fortsatt 

utveckling av kommungemensamma processer. Kommunstyrelsen fick i kommunens 

delårsrapport per mars i uppdrag att fortsätta kommungemensam 

verksamhetsutveckling med en finansiering av omställningskostnader om maximalt 5 

mnkr. Nämndens helårsprognos förväntas bli -4,6 mnkr vilket ligger inom beviljat 

maxutrymme. I prognosen har en rad omställningskostnader för den centrala 

verksamhetsutvecklingen inkluderats. Bland annat utveckling av ny 

digitaliseringsstruktur, ny ekonomimodell, ny lokalförsörjningsstruktur, kommunhus, 

samt politiskt beslutade anpassningsåtgärder. I de kommunägda 

exploateringsfastigheterna har brister identifierats som behöver åtgärdas. Arbete med 

att utreda omfattning pågår. Redan identifierade fel, brister, och säkerhetsrisker 

(tekniska skulder) är åtgärdade eller under projektering/bygglovsprövning, för att 

kunna verkställas under 2022. Prognostiserad kostnad för åtgärder är bedömt till 

6,3 mkr under 2022. Kostnaderna är inkluderade i nämndens helårsprognos. 

Enligt kommunstyrelsens internkontrollplan ska 14 riskåtgärder genomföras under år 

2022. Tre av åtgärderna är genomförda och ytterligare två åtgärder beräknas bli klara 

under året. Sju åtgärder kommer inte bli klara under år 2022. Det beror på vakanser, 

att det omställnings/effektivitetsarbete som bedrivs är en viktig prioritering och 

tar resurser i anspråk samt att flera åtgärder tar längre tid beräknat. 
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Överläggning 

I ärendet yttrar sig Nujin Alacabek (V). 

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Protokollsanteckningar 

Nujin Alacabek (V) anmäler en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 26 oktober 2022 § 7   

    
Diarienummer KS-2021/3050.119    

 

 

 

Utred möjligheten att koppla ihop de befintliga regionala 
cykelstråken på Häradsvägen och Ågestavägen - motion 
väckt av Yossi Sigal (S) och Aza Cheragwandi (S)  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 

daterat 14 september 2022, anses motionen besvarad. 

 

Sammanfattning 

Motionärerna föreslår att kommunen ska utreda möjligheten att koppla ihop de 

befintliga regionala cykelstråken på Häradsvägen och Ågestavägen. 

Kommunstyrelsens förvaltning ställer sig positiva till förslaget. För att inrymma en 

cykelbana med regional standard på Stationsvägen krävs en omfattande upprustning 

och förändring av gatumiljön. Kommunstyrelsens förvaltnings förslag är att utredning 

av det regionala cykelstråket längs Stationsvägen samordnas med den framtida 

gatumiljöupprustningen och upprustning av Stuvsta torg. 

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Motionärerna 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 26 oktober 2022 § 8   

    
Diarienummer KS-2022/1010.912    

 

 

 

Granskning av kommunens arbete med införande av 
parkeringsprogram KS-2014/1646.353 samt arbete med andra 
av KF beslutade målsättningar avseende parkering – svar på 
granskningsrapport  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 14 september 2022, 

överlämnas till Huddinge kommuns revisorer, som svar på revisionsskrivelse 

”Granskning av kommunens arbete med införande av parkeringsprogram KS-

2014/1646.353 samt arbete med andra av KF beslutade målsättningar avseende 

parkering”. 

 

Sammanfattning 

Kommunrevisor Klas Hamrin har genomfört en granskning av kommunens arbete 

med införande av parkeringsprogram samt arbete med andra av kommunfullmäktige 

beslutade målsättningar avseende parkering. Enligt granskningen finns betydande 

tillkortakommanden avseende måluppfyllelse, följsamhet mot lagar och statliga 

riktlinjer samt kvalitet i genomförandet. 

Granskningsrapporten ger fem rekommendationer kopplat till skrivningar i 

parkeringsprogrammet, betalningssystem för parkering på mark tillhörande Huges 

och Huddinge samhällsfastigheter, avgiftssystem på infartsparkeringar och 

otillräckligt antal infartsparkeringar samt laddplatser. 

Kommunstyrelsens förvaltning menar att skrivningarna i parkeringsprogrammet inte 

kan sägas strida mot de lagar som revisionsrapporten hänvisar till. Huruvida det 

avbrutna försöket med parkeringsavgifter i centrala Huddinge och Stuvsta stred mot 

kommunala avgiftslagen har inte prövats av Transportstyrelsen. Betalningssystemet 

på mark tillhörande Huge och Huddinge samhällsfastigheter är i huvudsak en fråga 

för de två kommunala bolagen och inte för kommunstyrelsens förvaltning. Avgifterna 

på infartsparkeringar har tagits bort, men enligt kommunstyrelsens förvaltnings 

bedömning stred inte heller de tidigare avgifterna mot lagen. Systemets utformning 

krävde också viss anpassning till de tekniska förutsättningarna. Antalet 

infartsparkeringar och laddplatser på kommunal mark utreds inom kommunstyrelsens 

förvaltning. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Nujin Alacabek (V).  
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Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Kommunrevisor Klas Hamrin 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 26 oktober 2022 § 9   

    
Diarienummer KS-2022/2339.214    

 

 

 

Tilläggsavtal till mark- och genomförandeavtal mellan 
Huddinge kommun och Twara Fastighets AB avseende 
fastigheterna Burspråket 1, Tamburen 1 och Tamburen 2  

 
Kommunstyrelsens beslut 

1. Tilläggsavtal till mark- och genomförandeavtal mellan Huddinge kommun och 

Twara Fastighets AB godkänns i enlighet med bilaga till kommunstyrelsens 

förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 7 september 2022. 

2. Med stöd av § 6 i mark- och genomförandeavtalet uppdras åt mark- och 

exploateringschefen att på kommunstyrelsens vägnar besluta att helt eller delvis häva 

nämnda avtal. Bemyndigandet innefattar även rätt att med stöd av § 25 i mark- och 

genomförandeavtalet häva överlåtelsen av fastigheterna Burspråket 1, Tamburen 1 

och Tamburen 2. 

 

Sammanfattning 

Den 25 augusti 2021 undertecknade Kommunen ett mark- och genomförandeavtal 

med Twara Fastighets AB (exploatören) där förutsättningarna för framtagandet av en 

ny detaljplan för fastigheterna Västra Skogås 1:10, Låset 1 m.fl. fastigheter regleras, 

framtida överlåtelse av mark mellan parterna samt förutsättningarna för 

genomförandet av detaljplanen. Överlåtelseområdena 1, 2 och 3 enligt § 5 i mark- och 

genomförandeavtalet har numera fastighetsbeteckningarna Burspråket 1, Tamburen 1 

och Tamburen 2. 

  

Den 23 augusti 2021 antogs detaljplanen av kommunfullmäktige. Detaljplanen 

överklagades. Mark- och miljödomstolen avvisade överklagandet av planen i beslut 

2021-11-11. Mark- och miljödomstolen beslut överklagades till Mark- och 

miljööverdomstolen som 2022-02-08 avskrev målet sedan klaganden återkallat sin 

talan. Detaljplanen vann laga kraft 8 februari 2022. 

  

Syftet med tilläggsavtalet är att förlänga den tid om 18 månader inom vilken 

exploatören enligt § 25 i mark- och genomförandeavtalet dels ska uppvisa startbesked 

och dels ska uppvisa lånelöfte/annan godtagbar finansiering för genomförandet av 

projektet. I tilläggsavtalet till mark- och genomförandeavtalet ersätts § 25 

Byggnadsskyldighet i mark- och genomförandeavtalet med § 3 i tilläggsavtalet. I 

övrigt fortsätter mark- och genomförandeavtalet att gälla i sin helhet. 
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Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Twara Fastighets AB 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 26 oktober 2022 § 10   

    
Diarienummer KS-2022/247.361    

 

 

 

Inriktningsbeslut för upprustning av Mossparken i Fullersta  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förvaltning får i uppdrag att planera inför ett genomförande av 

upprustning av Mossparken. 

 

Sammanfattning 

Mossparken är en viktig och välbesökt park i Fullersta. Parken har potential att 

utvecklas och bli en närpark och områdeslekplats för närliggande bostadsområden. 

Behovet att utveckla parken har ökat då närliggande Fullerstaparkens upprustning 

inte har kunnat genomföras ännu. 

Inriktningsbeslutet omfattar att ge klartecken till att starta planeringen av Mossparken 

och ta fram ett beslutsunderlag med förslag till utformning och innehåll samt att ta 

fram en genomförandebudget för att rusta upp parken. 

Detaljprojektering av parken planeras genomföras under år 2022-2023. Byggnation 

bedöms påbörjas andra halvåret 2023 och avgörs i genomförandebeslut. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Martin Nigals (SD), Karl Henriksson (KD), Felix Byström (SD), 

Anders Lönroth (MP), Eeva Laine (S), Bo Källström (L), Sara Heelge Vikmång (S), 

Love Bergström (M), Henrik Juhlin (C) och Sven Pernils (SD). 

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Klimat- och stadsmiljönämnden 
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Kommunstyrelsen 26 oktober 2022 § 11   

    
Diarienummer KS-2022/1185.313    

 

 

 

Ansökan om planbesked Väktaren 3  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen meddelar sökanden att Huddinge kommun inte avser att ändra 

detaljplan för rubricerad fastighet och lämnar därför ett negativt planbesked. 

 

Sammanfattning 

Fastighetsägaren för Väktaren 3 har inkommit med en ansökan om planbesked i syfte 

att ta fram ny detaljplan för att möjliggöra avstyckning av en villatomt med möjlighet 

att bebygga 6-9 radhus. Gällande detaljplan tillåter friliggande hus med minsta 

bostadstomt på 700 kvadratmeter. 

Kommunens riktlinjer för planbesked avråder från planläggning av enstaka 

fastigheter, då en så kallad frimärksplan riskerar försvåra en mer genomtänkt och 

sammanhållen utveckling av området. 

Då ansökan endast omfattar ett fåtal nya bostäder som inte bidrar till ökad variation 

eller annan särskild måluppfyllelse innebär ny planläggning inte heller uppfyllelse av 

ett allmänt intresse eller behov. Förvaltningen föreslår därför ett negativt planbesked. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Love Bergström (M) som också yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Sökanden 
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Kommunstyrelsen 26 oktober 2022 § 12   

    
Diarienummer KS-2022/847.313    

 

 

 

Ansökan om planbesked för fastigheten Brynjan 5 i Sjödalen  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen lämnar ett positivt planbesked avseende planläggning för 

fastigheten Brynjan 5 i Sjödalen. 

 

Sammanfattning 

Fastighetsägaren Genova Brynjan AB har den 23 mars 2022 inkommit med en 

ansökan om planbesked i syfte att ta fram en ny detaljplan för fastigheten Brynjan 5 i 

kommundelen Sjödalen. Fastigheten är belägen längs Solfagravägen och ligger inom 

Spårväg syds influensområde. Ansökan avser omvandling av en fastighet från kontor, 

lager, lokaler för daglig verksamhet samt frisörsalong till bostäder och därmed 

utveckling och förtätning av bebyggelsen kring Kvarnbergsplan. Förslaget omfattar 

cirka 90-100 lägenheter. Planbeskedsansökan bedöms i huvudsak överensstämma 

med intentionerna i kommunens översiktsplan och utvecklingsplanens för centrala 

Huddinge och bidrar till områdets fortsatta utveckling och attraktivitet. Förvaltningen 

föreslår ett positivt planbesked. Under detaljplaneskedet behöver bebyggelsens höjd 

och anpassning till den närbelägna villabebyggelsen studeras vidare liksom de 

geotekniska förhållandena, skyfallshantering, eventuella markföroreningar samt 

behov av standardförbättring av gång- och cykelvägen längs Solfagravägen. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Nujin Alacabek (V) och Love Bergström (M).  

 

Love Bergström (M) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Protokollsanteckningar 

Nujin Alacabek (V) lämnar en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Sökanden 
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Kommunstyrelsen 26 oktober 2022 § 13   

    
Diarienummer KS-2022/2457.109    

 

 

 

Spårväg syd, Samrådshandling val av lokalisering – svar på 
remiss från Trafikförvaltningen, Region Stockholm  

 
Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen godkänner förvaltningens förslag till yttrande gällande Remiss 

Samråd Val av lokalisering Spårväg syd enligt bilaga 1 till tjänsteutlåtande daterat 

den 28 september 2022. 

2. Ändring på sidan 9 i yttrandet, under rubriken ”Delområde J - Korridor 1 och J2 - 

Älvsjö” innebärande att meningen ”Huddinge kommun har inga synpunkter men 

förutsätter en kostnadseffektiv lösning med korta restider samt att bytespunkten 

uppfyller överenskomna effektmål.” stryks för att ersättas med ”Huddinge kommun 

förordar korridor J1 enligt Sverigeförhandlingens ramavtal 6 under förutsättning att 

alternativ J2 inte i kommande utredningar visar sig vara mer fördelaktigt ur ett 

resenärsperspektiv. Huddinge kommun förutsätter en kostnadseffektiv lösning med 

korta restider samt att bytespunkten uppfyller överenskomna effektmål.”. 

 

Sammanfattning 

Huddinge kommun har ombetts yttra sig över rubricerad samrådshandling. 

Kommunen har fått anstånd att lämna in yttrandet till den 28 oktober. 

Förvaltningsdialog har förts med miljö- och bygglovsförvaltningen. 

Samrådshandlingen redogör för de korridorer inom vilka Spårväg syd kan komma att 

lokaliseras. Exakt placering av spårvägen inom vald korridor bestäms först i nästa 

planeringsskede. I samrådshandlingen redovisas totalt 10 delområden, varav fem 

delområden med alternativa korridorer. Av dessa berör fyra delområden Huddinge 

kommun. 

Förvaltningens utgångspunkt är att de enligt Sverigeförhandlingens avtalade 

korridorerna ska väljas. I det fall avtalet behöver frångås i ett senare skede ska det 

bero på att den avtalade korridoren inte är teknisk och/eller ekonomiskt genomförbar, 

eller att det finns uppenbara fördelar med en alternativ sträckning. Hantering och 

konsekvenser av ett avsteg från avtalet måste noga utredas. Förvaltningen tar i detta 

skede inte ställning till ifall de nya föreslagna korridorerna ska väljas i stället för 

Sverigeförhandlingens korridor. 

Förvaltningen lyfter fram sex punkter av särskild vikt för Huddinge kommun och för 

projektet att ta hänsyn till i det fortsatta arbetet med val av korridor och utformning 

av spårvägen. Dessa berör systemeffekter (framförallt konsekvenser för busstrafik), 

bebyggelseutveckling, hållbarhet, samverkan och nedsänkning av väg 226 vid 

Flemingsberg. För de olika delsträckorna redovisar Huddinge kommun på behov av 

kompletterande utredningar. 
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Överläggning 

I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M), Nujin Alacabek (V), Karl Henriksson (KD), 

Emil Högberg (S), Yossi Sigal (S), Annie Östlund (C), Bo Källström (L), Erik 

Ottoson (M), Sara Heelge Vikmång (S), Tomas Selin (C) och David Grind, Tf. 

samhällsbyggnadsdirektör.  

 

Daniel Dronjak (M) lämnar med instämmande av Sara Heelge Vikmång (S) ett 

ändringsyrkande på sidan 9 i yttrandet, under rubriken ”Delområde J - Korridor 1 och 

J2 - Älvsjö” innebärande att meningen ”Huddinge kommun har inga synpunkter men 

förutsätter en kostnadseffektiv lösning med korta restider samt att bytespunkten 

uppfyller överenskomna effektmål.” stryks för att ersättas med ”Huddinge kommun 

förordar korridor J1 enligt Sverigeförhandlingens ramavtal 6 under förutsättning att 

alternativ J2 inte i kommande utredningar visar sig vara mer fördelaktigt ur ett 

resenärsperspektiv. Huddinge kommun förutsätter en kostnadseffektiv lösning med 

korta restider samt att bytespunkten uppfyller överenskomna effektmål.” 

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut eller i enlighet med förvaltningens förslag till beslut med Daniel 

Dronjaks (M) ändringsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet 

med förvaltningens förslag till beslut med Daniel Dronjaks (M) ändringsyrkande.  

 
Protokollsanteckningar 

Nujin Alacabek (V) lämnar en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Miljö- och bygglovsförvaltningen 
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Kommunstyrelsen 26 oktober 2022 § 14   

    
Diarienummer KS-2022/350.912    

 

 

 

Uppföljning av tidigare granskningar av bisysslor – svar på 
skrivelse från Huddinge kommuns revisorer, revisorsgrupp 1 

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 15 september 2022, 

överlämnas till Huddinge kommuns revisorer, revisionsgrupp 2, som svar på 

revisionsskrivelse ”Uppföljning av tidigare granskningar av bisysslor” 

 

Sammanfattning 

En skrivelse från Huddinge kommuns revisorers revisionsgrupp 2” Uppföljning av 

tidigare granskningar av bisysslor” har inkommit till kommunstyrelsen för yttrande. 

Under 2017 genomfördes en granskning av Huddinge kommuns rutiner för hantering 

av bisysslor. Granskningen visade att kommunen inte hade en tillfredsställande 

hantering av bisysslor. Revisorerna rekommenderade därför kommunen att göra ett 

omtag rörande området, bisysslor. 

Under 2020 genomförde Revisionsgrupp 1. en uppföljning av den tidigare 

genomförda granskningen. I uppföljningen konstaterades att man i huvudsak hade 

beaktat de rekommendationer som hade lämnats. Dock hade två av 

rekommendationerna inte genomförts. 

Syftet med uppföljningen är att granska hur och om restpunkterna åtgärdats av 

nämnder och KS på ett ändamålsenligt sätt. 

Huddinge kommuns revisorer, revisonsgrupp 2, anser att nämndernas kontroll 

avseende bisysslor och motverkande av jäv är otillräckligt och lämnar tre 

rekommendationer. 

Svaret på rekommendationerna från Huddinge kommuns revisorers revisionsgrupp 2 

återges mer i detalj under rubriken förvaltningens synpunkter i kommunstyrelsens 

förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 15 september 2022.   

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Kommunens revisorers revisionsgrupp 2 
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Granskningsrapport Grundläggande granskning – svar på 
skrivelse från Huddinge kommuns revisorer, revisorsgrupp 1 

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 14 september 2022, 

överlämnas till Huddinge kommuns revisorer, revisorsgrupp 1, som svar på skrivelse 

rörande Grundläggande granskning 2021. 

 

Sammanfattning 

KPMG har av revisorsgrupp 1 fått i uppdrag att genomföra en grundläggande 

granskning. Syftet med granskningen har varit att bedöma om styrelse och nämnder 

skapat förutsättningar för tillräcklig styrning, uppföljning och kontroll av 

verksamheten. Rapporten har överlämnats till styrelsen och samtliga nämnder. 

Revisionens sammanfattande bedömning utifrån granskningens syfte är att nämnder 

och styrelse i allt väsentligt skapat förutsättningar för tillräcklig styrning, uppföljning 

och kontroll av verksamheten. Kommunstyrelsens förvaltning instämmer i 

revisionens bedömning och menar att Mål och budget och ny målstyrning ger 

kommunstyrelsen och nämnderna förutsättningar för att det sker på ett ändamålsenligt 

och betryggande sätt. 

Kommunstyrelsens förvaltning anser att revisionens rekommendationer att arbeta 

vidare med de åtgärder i styrelsens internkontrollplan som inte kunnat slutföras under 

2021 samt de områden som bedöms som viktiga och prioriterade utifrån 

revisionsgranskning, är en självklar del i det som avses med att ha en god systematik i 

kommunstyrelsens interna kontroll. Avseende rekommendationen att styrelsen och 

nämnderna ska delta i det förändringsarbete kring intern kontroll som kommer att 

genomföras under 2022 är kommunstyrelsens förvaltning positiv. Det är viktigt att 

kommunstyrelsen i samverkan med nämnderna inom sina respektive förvaltningar 

använder ett tydligt och enhetligt angreppssätt i arbetet med intern kontroll och att de 

förtroendevalda hålls informerade. Arbetet har redan påbörjats och kommer att 

fortlöpa under 2022 och samordnas av kommunstyrelsens förvaltning. 

 

Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 

Beslutet ska skickas till 

Huddinge kommuns revisorer, revisorsgrupp 1 
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Förslag till föreskrifter och allmänna råd om postutdelning - 
svar på remiss från Post- och telestyrelsen  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 14 

september 2022, överlämnas till Post- och telestyrelsen som Huddinge kommuns 

yttrande över deras förslag till föreskrifter och allmänna råd. 

 

Sammanfattning 

Post- och telestyrelsen (PTS) har bjudit in Huddinge kommun att lämna synpunkter 

på förslaget till föreskrifter och allmänna råd om utdelning av post vid 

tillhandahållandet av samhällsomfattande posttjänst. 

Kommunstyrelsens förvaltning anser liksom regeringen i motiven till postlagen att 

kraven på utdelningen av post kan förtydligas och välkomnar därför föreskrifter. Med 

dessa går det att skapa en mer långsiktig reglering som ger stabilitet över tid både när 

det gäller kraven på den som tillhandahåller tjänsten som vilken service 

postmottagarna har att förvänta sig. 

Det är bra att föreslagna föreskrifter syftar till att trygga dagens service i fråga om 

postutdelning genom att fastställa en grundläggande servicenivå som 

tillhandahållaren har att förhålla sig till och som postmottagare kan förvänta sig. I det 

sammanhanget vill förvaltningen framhålla att det är viktigt att postmottagare med 

särskilda behov, personer som på grund av ålder eller funktionsnedsättning inte kan ta 

sig till ordinarie avlämningsställe, beaktas när föreskrifterna utformas. 

Föreskrifterna innebär en långsiktigt stabil reglering och därmed en 

samhällsomfattande posttjänst som är socialt, ekonomiskt och miljömässigt hållbar. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Karl Henriksson (KD). 

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Post- och telestyrelsen 
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Kommunstyrelsen 26 oktober 2022 § 19   

    

    

 

 

 

Anmälan av delegationsbeslut  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen noterar till protokollet att det inte finns några delegationsbeslut att 

redovisa.  
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Kommunstyrelsen 26 oktober 2022 § 20   

    
Diarienummer KS-2022/171.901    

 

 

 

Valärenden   

 
Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen befriar följande personer från angivna uppdrag: 

 

2. Kommunstyrelsen beslutar att utse följande personer till angivna uppdrag: 

 

  

 

3. Sammanställning av inlämnade nomineringar av förtroendevalda att utgöra 

ledamöter och ersättare i kommunstyrelsens arbetsutskott för tiden fram intill det 

sammanträde då val av kommunstyrelsen förrättas nästa gång: 

 

Nathalie Åkesson  (S) Från uppdraget som ledamot i Trygghets-  

och delaktighetsberedningen 

Aza Cheragwandi  (S) Till ledamot i Trygghets-  

och delaktighetsberedningen 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ledamöter  

Sara Heelge Vikmång, ordförande (S) 

Tomas Selin, vice ordförande (C) 

Christian Stulen (HP) 

Nujin Alacabek (V) 

Daniel Dronjak (M) 

Bo Källström (L) 

Felix Byström (SD) 

  

Ersättare  

Rasmus Lenefors (S) 

Aza Cheragwandi (S) 

Annie Östlund (C) 

Anders Lönroth (MP) 

Love Bergström (M) 

Karl Henriksson (KD) 

Sven Pernils (SD) 
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4. Kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskott ska utgöras av 7 ledamöter och 7 

ersättare. 

5. Sammanställning av inlämnade nomineringar av förtroendevalda att utgöra 

ledamöter och ersättare i kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskott för tiden fram 

intill det sammanträde då val av kommunstyrelsen förrättas nästa gång: 

 

  

  

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen ska besluta om avsägelser, nomineringar samt besluta om antalet 

ledamöter och ersättare i kommunstyrelsen samhällsbyggnadsutskott och dess 

sammansättning sammanställda i förvaltningens Val-PM daterat 2022-10-24. 

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 

Val-PM och finner att så är fallet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Heroma 

W3D3 

TROMAN 

Berörda nämndsekreterare 

 
 

Kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskott  

Ledamöter  

Emil Högberg, ordförande (S) 

Tomas Selin, 1:e vice ordförande (C)  

Love Bergström, 2:e vice ordförande (M) 

Eeva Laine (S) 

Anders Abel (MP) 

Bo Källström (L) 

Martin Nigals (SD) 

  

Ersättare  

Yossi Sigal (S) 

Henrik Juhlin (C) 

Christian Stulen (HP) 

Nujin Alacabek (V) 

Daniel Dronjak  (M) 

Ingalill Söderberg (DP) 

Alexandra Ghialamas (SD) 
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Meddelanden till kommunstyrelsen  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen noterar till protokollet att några meddelanden inte finns att 

redovisa. 
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Övriga frågor  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen noterar till protokollet att det inte finns några övriga frågor. 
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Ekonomirapport för Huddinge kommun - september 2022  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen noterar ekonomirapporten per september 2022 för Huddinge 

kommun till protokollet.  

 

Sammanfattning 

Resultatet per september, enligt kommunens ekonomiska mål (resultat exklusive 

exploaterings- och realisationsvinster) är 479 mnkr. Det utgör 9,1 procent av skatt, 

generella statsbidrag och kommunalekonomisk utjämning. Resultatförbättringen 

jämfört med samma period förra året förklaras av högre skatteintäkter. Skatter, 

generella statsbidrag och kommunalekonomisk utjämning har ökat med 4,6 procent 

medan nettokostnaderna ökat med 2,2 procent. Resultatet enligt kommunens 

ekonomiska mål är 371 mnkr bättre än budgeterat för perioden. Det förklaras av 

överskott för medelsreserven, högre skatteintäkter och att nämnderna sammantaget 

redovisar ett positivt utfall. 

Helårsprognosen per augusti, enligt kommunens ekonomiska mål, uppgår till 527 

mnkr och är 390 mnkr bättre än budget. Det utgör 7,5 procent av skatt, generella 

statsbidrag och kommunalekonomisk utjämning. Den positiva helårsprognosen 

förklaras främst av högre skatteintäkter samt att reserverade medel inte väntas 

förbrukas till fullo. Nämnderna prognostiserar sammantaget ett överskott vid årets 

slut om 40 mnkr. Vård- och omsorgsnämnden och kommunstyrelsen prognostiserar 

underskott (kommunstyrelsens underskott är planerat och avser finansiering av 

omställningskostnader), sex nämnder redovisar överskott och en nämnd en mindre 

avvikelse. Resultatet inklusive exploatering prognostiseras till 666,5 mnkr. För 

exploateringsverksamheten prognostiseras på helheten ett resultat i linje med budget.  

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen noterar ekonomirapporten per september 

2022 för Huddinge kommun till protokollet och finner att så är fallet.  
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Ekonomirapport för kommunstyrelsen – september 2022  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen noterar ekonomirapporten per september 2022 för 

kommunstyrelsen till protokollet.  

 

Sammanfattning 

Den positiva budgetavvikelsen, ackumulerad september månad uppgående till 9,6 

mnkr, har påverkats positivt av att budgeterade arvoden till röstmottagare i valet inte 

betalats ut eller bokförts. Effekten på resultatet uppskattas till ca 2 mnkr. Samtidigt 

har erhållna statsbidrag från MSB inte bokförts mot kostnader för Kris och beredskap 

respektive Civilförsvar. Det vill säga en negativ effekt som också den uppskattas till 

ca 2 mnkr. Totalt sett kan alltså överskottet ackumulerat september betraktas som 

rättvisande för perioden.  

Politisk verksamhet – Den negativa avvikelsen kan relateras till att de politiska 

partiernas sparade löneutrymmen, för politiska sekreterare från tidigare år, nu 

utnyttjats under innevarande valår. 

Infrastruktur och skydd m.m. – Efter ett budgettillskott i delår 1 avviker 

kapitaltjänstkostnader avseende investeringar i samhällsbyggnadsprocessen positivt 

med +3,4 mnkr. Övriga kostnader, i huvudsak personal- och konsultkostnader, inom 

samhällsbyggnad avviker sammantaget med +7,5 mnkr samtidigt som intäkterna visar 

en positiv avvikelse på +2,8 mnkr. 

Gemensamma lokaler och verksamheter - Budgetavvikelsen för verksamheten, som i 

huvudsak innehåller avdelningarna HR, ekonomi, digitalisering och administration 

och service, är negativ med -1,2 mnkr. Arbetet med ny ekonomimodell och ny 

lokalförsörjningsprocess inom ekonomiavdelningen avviker negativt med -7,3 mnkr 

medan digitaliseringsavdelningen, i huvudsak relaterat till personalkostnader, avviker 

positivt med +6,2 mnkr. 

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen noterar ekonomirapporten per september 

2022 för kommunstyrelsen till protokollet och finner att så är fallet.  
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Ordförandeförslag (motförslag) ärende 4 – Skattesats 
2023 för Huddinge kommun  

KOMMUNSTYRELSEN BESLUT 

Kommunstyrelsen beslutar att föreslå Kommunfullmäktige att fastställa skattesatsen till 19,47 kronor 
för år 2023, det vill säga oförändrat från år 2022. 

MOTIVERING 

Huddinge är på många sätt en bra kommun att leva, bo och verka i, men här finns också allvarliga 
utmaningar. Kommunens ekonomiska förutsättningar är i skrivande stund goda, men omvärlden och 
den globala ekonomin har förändrats drastiskt under året. Inflationen och stigande räntor kommer att 
få stor påverkan på kommunkoncernens kostnader.  

För 2023 prognostiseras till följd av den höga inflationen kraftigt stigande pensionskostnader för 
kommunen och stigande räntor medför att räntekostnaderna för kommunkoncernen stiger. 
Ekonomiska prognoser för både 2023 och 2024 ser sämre ut jämfört med tidigare år. I detta läge är det 
viktigt att kommunen har tillräcklig beredskap för att i närtid kunna täcka de ökade kostnaderna.  

Utöver det försämrade ekonomiska omvärldsläget gör Mittenstyre för Huddinge dessutom 
bedömningen att kommunen är i behov av ekonomiska satsningar på ett flertal prioriterade områden. 
Varje skattekrona ska användas på bästa möjliga sätt.  

Sara Heelge Vikmång  
Kommunstyrelsens ordförande 

 



 

 

Huddinge kommun 
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Förslag 

 

Ärende 4: Skattesats 2023 för Huddinge kommun 

 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Skattesatsen för Huddinge kommun 2023 fastställs till 19:97 öre per 
skattekrona.    
 
Bakgrund 
Skattesatsen i är baserad på den borgerliga koalitionens mål och 
budgetförslag för 2022 samt planeringsramar för 2023-2024 och del av 
målet om en successiv skattesänkning, vilken Vänsterpartiet motsatte sig 
då mål och budget togs vid budgetfullmäktige. Vänsterpartiet hade då ett 
eget mål- och budgetförlag med ett eget förlag på skattesats på 19:97 öre 
per skattekrona eftersom vi såg att det fanns behov i verksamheterna som 
behövde tillgodoses och att en skattesänkning inte skulle gå att kombinera 
med att tillgodose en starkare välfärd och en bra arbetsmiljö för 
kommunens anställda. 

 

Kommunen brukar vanligtvis senast i oktober ha fått ta del av en 
budgetpresentation från de styrande samt ett budgetunderlag för oss 
partier att relatera till och använda som utgångspunkt för våra 
kalkyleringar. På grund av det nya politiska läget och ett nytt politiskt styre 
i Huddinge, behöver budgetarbetet nu skjutas fram till november, men 
samtidigt behöver Skatteverket meddelas om en preliminär skattesats. 
Den preliminära skattesatsen kan dock komma att ändras då beslut om 
mål och budget fattas i december. Eftersom vi inte har fått ta del av ett 
budgetunderlag, vilket behövs för att kunna göra en bedömning av 
verksamheterna och nämndernas ekonomi och behov eller den styrande 
mittenkoalitionens mål och budgetförlag, så blir det därför svårt att göra en 
realistisk bedömning av förslaget till skattesats. Vänsterpartiet kommer 
med anledning av ovan att återkomma med ett förslag på skattesats vid 
mål och budget med utgång i våra politiska satsningar och de underlag 
som vi kommer att ha tagit del av för en reell bedömning och förslag till 
skattesats. 
 
Nujin Alacabek  Robert Forsman 

 



              Upprops- och voteringslista, KS, 2022-10-26, § 4 

 
Parti 

 
Ledamöter 

 
Tjänstgörande 

 
Ersättare 

 
J 

 
N 

 
A 

S Sara Heelge Vikmång, ordf. X  X   

C Tomas Selin, 1:e v. ordf. X  X   

M Daniel Dronjak, 2:e v. ordf.  X   X  

S Rasmus Lenefors X  X   

S Kamile Ünver X  X   

S Emil Högberg X  X   

MP Anders Lönroth  X  X   

HP Christian Stulen  X  X   

V Nujin Alacabek X    X 

M Love Bergström  X   X  

L Bo Källström  X   X  

S Ingalill Söderberg X   X  

KD Karl Henriksson X   X  

SD Felix Byström   X   X  

SD Martin Nigals - Sven P. (SD)  X  

       

 Ersättare      

S Aza Cheragwandi -     

S Eeva Laine X     

S Yossi Sigal X     

C Annie Östlund X     

C Henrik Juhlin  X     

MP Anders Abel X     

HP Lars Björkman X     

V Robert Forsman X     

M Jelena Drenjanin -     

M Erik Ottoson  X     

M Hampus Holmgren X     

M Diana Molinsky -     

L Martina Nyman  X     

SD Sven Pernils X     

SD Alexandra Ghialamas X     

 Resultat   7 7 1 
 



 PROTOKOLLSANTECKNING 

KOMMUNSTYRELSEN 

 

 Datum  
 2022-10-26  
 

 
 
 

Reservation ärende 4 – Skattesats 2023 för Huddinge kommun 

Inför dagens sammanträde har oppositionen inte fått ta del av en samlad bild av de 
ekonomiska förutsättningarna inför kommande år. Detta underlag krävs för att kunna ta 
ställning till och eventuellt riva upp tidigare beslut om planeringsramar. 

I flera år har vi tagit ett långsiktigt ansvar för kommunens ekonomi i syfte att varje 
skattekrona ska gå dit den gör mest nytta. Genom att jämföra oss med kommuner som 
når bättre resultat till lägre kostnad har vi systematiskt arbetat för att skapa effektiva 
verksamheter som håller hög kvalitet - ett arbete som socialdemokraterna m.fl. 
konsekvent motarbetat. De signaler och indikatorer som förvaltningarna skickat visar att 
det är fullt möjligt att med ett lägre skattetryck skapa ännu högre kvalitet i kommunens 
verksamheter. Det förutsätter dock ett tydligt ledarskap och en förmåga att prioritera.  

I samband med beslutet om kommunens mål och budget för år 2023, då vi tagit del av det 
samlade ekonomiska läget, kommer vi att ta ställning till såväl de ekonomiska 
förutsättningarna till verksamheterna som kommunens skattesats. 

 
 

Daniel Dronjak (M) 
Kommunalråd 

 

Bosse Källström (L) 
Kommunalråd  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ingalill Söderberg (DP) 
Kommunalråd 

 

Karl Henriksson (KD) 
Kommunalråd 



 

 

Huddinge kommun 
Kommunstyrelsen 
2022-02-02 

 

Reservation 

 

Ärende 4: Skattesats 2023 för Huddinge kommun 

 

Under kommunstyrelsens sammanträde 2022-10-26 yrkade vi bifall till vårt 
förslag gällande skattesats för Huddinge 2023. Vi reserverar oss härmed 
till förmån för vårt eget förslag. 
 

Bakgrund 
Förslaget till skattesats är baserat på den borgerliga koalitionens förslag 
till mål och budget för Huddinge kommun med planeringsram för 2023-
2024. Efter valet står det tydligt att Huddingeborna röstat för en annan 
politik. Under det gångna året har också Vänsterpartiet motsatt sig det 
budgetförslag som ligger till grund för detta förslag till skattesats. Detta har 
vi gjort genom att lägga fram ett eget mål- och budgetförslag med en 
annan skattesats. Vårt förslag till skattesats var då 19:97. För 
Vänsterpartiet är skattesatsen inget självändamål. Vi menar att skatten 
ska motsvara det behov som finns i välfärden. Huddinge har stora behov 
av att göra satsningar, framför allt inom äldreomsorg, skola, byggande och 
grön omställning. Skattenivån måste svara mot dessa behov.  
 
Eftersom Vänsterpartiet anser att behoven i välfärden är fortsatt 
omfattande har vi valt att lägga ett förslag till skattesats i enlighet med det 
budgetförslag och den planeringsram vi lade fram för 2022. Vanligtvis får 
kommunstyrelsen i oktober en budgetpresentation samt ett underlag för att 
veta vad vi har att förhålla oss till utifrån de senaste siffrorna. Tack vare 
det nya politiska läget i kommunen har budgetarbetet skjutits framåt. Enligt 
kommunallagen måste skattesatsen beslutas i kommunstyrelsen innan 
den sista oktober varje år. Skattesatsen kan därefter komma att förändras. 
Detta innebär att vare sig det förslag till skattesats Vänsterpartiet, det nya 
mittenstyret eller det avsatta borgerliga styret i Huddinge förespråkar är 
definitivt. Det måste finnas en öppenhet för att behovet i välfärden och 
inflationen kan göra att läget förändras framöver.  

 
 
Nujin Alacabek  Robert Forsman 

 



 Huddinge kommun 
Kommunstyrelsen 
2022-10-26 

 
 

Reservation (SD) ärende 4 Skattesats 2023 för Huddinge kommun 

Huddinge står inför tuffa ekonomiska tider med höga elpriser, hög inflation och stigande räntor. Det 
är problem som drabbar både kommunen och dess invånare. Huddinge kommun har dock en god 
ekonomi. I oktoberprognosen förväntas skatteintäkter och generella statsbidrag överstiga nivåerna 
från aprilprognosen, som legat till grund för inriktningsärendena, för den kommande 
budgetperioden, även om läget kan ändras snabbt. Kommunen behöver därför fortsätta 
effektiviseringsarbetet samt se över vilka besparingsåtgärder som kan riktas för att minska utgifterna 
utan att kommunens kärnverksamhet drabbas. 

I detta läge, med stigande priser samtidigt som lönerörelsen agerar en viktig stoppkloss för att 
förhindra en hög varaktig inflation, finns det goda skäl för att fortsätta på den bana som stakades ut i 
enlighet med plan för 2023 i nu gällande Mål och budget 2022–2024., det vill säga en skattesänkning 
för Huddinges invånare. 

Skattesänkningen har vidare varit en del av underlaget för inriktningsärendena och vi ser inte att det 
har framkommit nya omständigheter som i detta läge talar för en reversering av förslaget. 

Med anledning av ovanstående anser Sverigedemokraterna att förslag till beslut i kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande, att fastställa den kommunala skattesatsen för Huddinge kommun till 
19:37 öre per skattekrona för år 2023, ska bifallas. 

 

 

 

 

Felix Byström 
Sverigedemokraterna 
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Ordförandeförslag (tilläggsyrkande) ärende 5 – 
Delårsrapport per 31 augusti 2022 för Huddinge 
kommun 

KOMMUNSTYRELSEN BESLUT 

Kommunstyrelsen beslutar att föreslå Kommunfullmäktige att: 

1. Utöka kommunstyrelsens budgetram 2022 med 1,5 mnkr i syfte att påskynda genomförandet 
av utveckling inom digitalisering. 

2. Utöka grundskolenämndens budgetram 2022 med 7,5 mnkr för inköp av läroböcker samt lek- 
och fritidsutrustning. 

3. Finansiering sker genom att ianspråkta 9 mnkr från reserverade medel. 

BAKGRUND 

Huddinge är på många sätt en bra kommun att leva, bo och verka i, men här finns också allvarliga 
utmaningar. Kommunens ekonomiska förutsättningar är i skrivande stund goda, men omvärlden och 
den globala ekonomin har förändrats drastiskt under året. Ekonomiska prognoser för både 2023 och 
2024 ser sämre ut jämfört med tidigare år. I detta läge är det viktigt att kommunen har fortsatt 
beredskap att ta ökade kostnader samtidigt som viktiga satsningar inte hindras.  

Med det starka resultatet för 2022 gör Mittenstyre för Huddinge bedömningen att kommunen har 
chansen att göra viktiga engångssatsningar på ett flertal prioriterade områden. Med dessa satsningar 
kan Huddinge gå stärkt in i en ekonomiskt mer osäker tid. Satsningarna innebär även att kommunen kan 
fortsätta och tidigarelägga pågående omställningsarbete under 2022 och därmed minska effekterna av 
ett eventuellt försämrat ekonomiskt läge under 2023. Engångssatsningarna beskrivs i att-satserna 
ovanför och motiveras nedanför. 

MOTIVERING 

Huddinges elever har rätt till en pedagogisk undervisning av hög kvalitet och den stimulans som krävs 
för att lyckas i skolan. Här spelar skolans läromedel en viktig roll för elevernas kunskaps- och 
språkutveckling. Samtidigt är tillgången till aktuella läromedel, däribland fysiska läroböcker, begränsad 
på flera av Huddinges skolor. Genom att tillföra medel till grundskolenämnden för inköp av läroböcker 
kan vi förbättra skolornas möjlighet att stärka undervisningen och samtidigt öka likvärdigheten mellan 
våra skolor.     

Mittenstyret vill även tillföra grundskolenämnden medel för inköp av lek- och fritidsutrustning. Genom 
mer och bättre material till meningsfulla och roliga raster kan vi uppnå både ökad trygghet och trivsel 
på rasterna såväl som bättre folkhälsa, ökad koncentration på lektionerna och i förlängningen goda 
kunskapsresultat. 

Kommunens verksamheter arbetar sedan tidigare med en omställning till mer digitala processer och 
arbetsmetoder, i syfte att minska manuell hantering. Bland annat genom datadriven verksamhetsanalys 
och beslutsstöd. Digitaliseringen innebär också en minskad manuell hantering av utskrifter och 
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posthantering från utförare till handläggare genom att utveckla digital informationsöverföring inom 
socialtjänsten. Medel kan avsättas för att fortsätta pågående pilot inom hemtjänsten och med detta 
lägga grunden för bredare implementering av rapport- och analysverktyget Power Bi inom Huddinge 
kommun. Handläggningstid kan minskas genom att tidigarelägga utvecklingen av ny funktionalitet inom 
socialtjänstens verksamhetssystem. 

Sara Heelge Vikmång  
Kommunstyrelsens ordförande 
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Protokollsanteckning ärende 5 – Delårsrapport per 31 augusti 
2022 för Huddinge kommun 

Under ett stort antal år har den tidigare koalitionen tagit ett långsiktigt ansvarstagande 
för kommunens ekonomi och verksamheter. Genom att jämföra oss med de kommuner 
som når bättre resultat till en lägre kostnad har vi kunnat erbjuda bättre verksamheter 
till en lägre kostnad. I delårsrapporten prognostiseras ett starkt resultat både 
ekonomiskt och kvalitetsmässigt. Vi gjort det som många påstår varit omöjligt - både 
effektiviserat barn-och utbildningsförvaltningen, sänkt skatten och samtidigt kraftigt 
förbättrat lärartätheten i Huddinges skolor. Att Socialdemokraterna, som konsekvent 
motarbetat detta arbete, nu ansvarar för kommunens ekonomi och verksamheter 
väcker frågetecken och skapar oro för hur framtidens välfärd ska hanteras och 
finansieras. 

Den tidigare koalitionen ser ut att lämna över en kommun i ett mycket gott skick. Det 
råder god ordning i kommunens ekonomi och kommunens verksamheter når bättre 
resultat till en lägre kostnad. Det nya vänsterstyrets ordförandeförslag har ett innehåll 
som vi kan ställa oss bakom. Samtidigt skickar den oroande signaler om detaljstyrning 
och en misstro mot professionens förmåga att analysera behov. Vi hade föredragit en 
skrivning om läromedel före läroböcker då vi är övertygande om att behoven är olika på 
olika skolenheter. Därtill har företrädare för vänsterstyret man inte kunnat motivera 
varför man tillskjuter 7,5 miljoner kronor till en nämnd som prognostiserar ett överskott 
om nästan 24 miljoner kronor. 

Vi har valt att ställa oss bakom förslaget, då vi delar bilden av att överskott vid årets slut 
i särskilda fall kan användas till satsningar på nödvändiga engångskostnader för 
kärnverksamhet, där Huddinge skolor för oss länge varit ett särskilt prioriterat område. 
Då det endast är genom god ekonomisk hushållning dessa satsningar möjliggörs har 
Huddinges verksamheter anledning att med oro se fram emot de kommande åren. 

 

Daniel Dronjak (M) 
Kommunalråd 
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Ärende 5: Delårsrapport per 31 augusti 2022 för Huddinge 

kommun 

 

Till att börja med kan vi konstatera att kommunens ekonomi är relativt god. 
Överskottet för kommunkoncernen uppgår till 758 Mnkr med prognos om 
ett totalt överskott för året på 876 Mnkr. Det finns stora redovisade 
överskott i de helägda kommunala bolagen Huge Bostäder AB och 
Huddinge Samhällsfastigheter AB. Vi ser också att grundskolenämnden 
och förskolenämnden redovisar överskott. Överskotten koncentreras runt 
det som den tidigare borgerliga minoritetskoalitionen kallat för 
”effektiviseringar.” Dessa effektiviseringar ha i grunden varit en 
nedskärningspolitik som drabbat kommunens välfärd. Under föregående 
år avstod man exempelvis från att kompensera kommunens förvaltningar 
för pris- och löneökningar. 
 
Situationen i Huddinges förskolor och grundskolor är ansträngd. 
Personalomsättningen är för stor, klasserna är för stora, det saknas 
fritidsgårdar för att ge unga en meningsfull fritid efter skolans slut, särskilt i 
kommundelar där detta är särskilt viktigt, som Visättra, Flemingsberg och 
Masmo. Det här är verksamheter som behövs, det blir allt tydligare när 
polisen informerar om gängvåldet och att rekryteringarna till gängen kryper 
neråt i åldrarna. Trygga miljöer med vuxna människor skapar ett tryggare 
Huddinge och begränsar gängens rekryteringsmöjligheter bland 
Huddingeungdomar. Vi menar att det stora redovisade överskottet snarast 
handlar om en allt för låg ambitionsnivå från den avgående borgerliga 
minoritetskoalitionens sida. Detta drabbar inte bara elever utan även 
personal, föräldrar, trygghet och trivsel i bostadsområdena och 
möjligheterna att avsluta grundskolan eller gymnasiet med godkända 
betyg. Satsningar på skola och fritidsverksamheter är i grunden den bästa 
garanten för en god samhällsutveckling. 
 
Det är också värt att i sammanhanget nämna att valdeltagandet i 
Huddinge följer en negativ trend. Ännu färre röstade i de socioekonomiskt 
utsatta områdena än vad som var fallet 2018. Detta i sig är också ett 
misslyckande som tyder på att människor känner sig längre ifrån 
samhället och beslutsfattandet än tidigare. Det är ett tydligt tecken på 
segregation. Vänsterpartiet har i flera fall och sammanhang, såväl i 
trygghets- och delaktighetsberedningen som i kommunstyrelsen och 



kommunfullmäktige lyft dessa frågor under mandatperioden 2018-2022. 
Tyvärr utan något starkare medhåll eller förståelse för vikten av dessa 
frågor. Vi ser nu fram emot en positiv utveckling under den kommande 
mandatperioden.  
 
Även sjukskrivningstalen är fortsatt höga och sticker ut i förhållande till 
resten av Stockholmsregionen. Särskilt sjukskrivningarna bland kvinnor är 
anmärkningsvärda. Det är angeläget att det snarast ageras för att minska 
kvinnors sjukfrånvaro genom att satsa på bättre arbetsmiljö. Det är särskilt 
den arbetsrelaterade utmattningen som sticker ut och här menar vi att 
svaren är ganska enkla; bättre arbetsmiljö och fler kollegor är nyckeln till 
att öka trivseln på Huddinges arbetsplatser, minska sjukfrånvaron och 
förbättra kvaliteten i vår gemensamma välfärd.  
 
 
 
Nujin Alacabek  Robert Forsman   
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Protokollsanteckning (SD) ärende 5 Delårsrapport per 31 augusti 2022 
för Huddinge kommun 

Sverigedemokraterna är positiva till en stärkt tillgång till läromedel för Huddinges skolor. Det bör i 
sammanhanget dock nämnas att den ekonomiska prognosen för grundskolenämnden för 2022 är ett 
överskott på cirka 24 miljoner kronor, inom befintlig budgetram. Det bör således redan nu finnas ett 
utrymme för Huddinges skolor att utöka inköpen av läromedel samt lek- och fritidsutrustning. 

Det nytillträdda styret har till synes inte fört någon dialog med grundskolenämnden eller barn- och 
ungdomsförvaltningen gällande förutsättningar för inköp givet den korta period som återstår av året 
eller varför det nuvarande överskottet inte skulle kunna nyttjas för det tilltänkta syftet. 

Sammantaget kan det konstateras att det föreligger en risk att utökningen av grundskolenämndens 
budgetram i hög grad får genomslag i form av ett högre överskott, vilket inte kommer Huddinges 
kommunala skolor till del. 

 

 

 

 

Felix Byström 
Sverigedemokraterna 
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Under hela mandatperioden 2018-2022 har Vänsterpartiet lyft behovet om 
riktade satsningar för att öka valdeltagandet i de områden där 
valdeltagandet är lågt. Vi anser att det är viktigt att alla medborgare i 
Huddinge, oavsett vilken kommundel eller valkrets de bor i, ska känna att 
de har möjlighet att påverka frågor som rör dem själva och deras 
boendemiljö men också att påverka hur kommunen styrs och fungerar. 
Tyvärr har allt för svaga satsningar gjorts allt för sent för att stärka 
demokratin och höja valdeltagandet i Huddinge. På vissa platser har 
valdeltagandet till och med sjunkit i valet 2022 jämfört med valet 2018. Det 
är inte en acceptabel utveckling. Demokratin och inflytandet ska gälla och 
omfatta alla. Därför är det vårt mål att Vänsterpartiet ska vara med och 
bidra till tydligare, mer planmässiga och långsiktiga satsningar på för att 
höja valdeltagandet 2026 med fokus på de områden där valdeltagandet 
varit lågt 2018 och 2022.  
 
I detta sammanhang är det också relevant att nämna att Vänsterpartiet 
under många år drivit på för att intensifiera och fördjupa kommunens 
medborgardialoger. Medborgardialogerna är ett bra verktyg för att se till att 
kommunmedborgarnas synpunkter och tankar tas tillvara. Det är de som 
bor i en kommundel som är experter på vad som behöver göras inom den 
kommundelen. Det är också viktigt för demokratin att Huddingeborna 
känner sig lyssnade på, oavsett i vilken kommundel de bor.  
 
Under flera år har Vänsterpartiet föreslagit att de höga sjukfrånvaro i 
Huddinge kommun ska utredas. I vårt avtal med det nya mittenstyret i 
Huddinge kommer detta att bli verklighet. Vår förhoppning är att en 
utredning ska leda till att slutsatser kan dras om hur arbetsmiljön kan 
förbättras för framför allt kvinnor, som är såväl långtids- som 
korttidssjukskrivna i högre utsträckning än män i kommunen. Detta måste 
naturligtvis också kopplas till frågor om arbetsmiljö, bemanning, 
arbetsvillkor och konkreta förändringar måste göras för att på sikt få ner 
sjukskrivningstalen.  
 
Klimatet är inte bara vår tids ödesfråga och därmed en fråga som angår 
oss alla. Det är också en fråga där alla faktiskt kan vara med och bidra. 



Det största ansvaret för Huddinges gröna omställning ligger naturligtvis på 
kommunen och de olika förvaltningarna. Det handlar om allt från 
omställning av fordonsflottan till att se över upphandlingar av varor och 
tjänster. Samtidigt finns det konkreta saker som Huddingeborna kan bidra 
med i sin vardag. Allt från källsortering och pantning till att ställa om sin 
energiförbrukning eller sin kosthållning. Många känner dock inte till exakt 
vad man kan göra eller hur enkelt det faktiskt kan vara. Därför vill 
Vänsterpartiet att Huddinge kommun inleder en klimatkampanj där 
medborgarna informeras om hur de själva kan bidra till den gröna 
omställningen. 
 
 
 
Nujin Alacabek  Robert Forsman   
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Ärende 12: Ansökan om planbesked för fastigheten Brynjan 

5 i Sjödalen 

 

Från Vänsterpartiets sida tycker vi att platsen lämpar sig väl för 
flerbostadshus. Närheten till Kvarnbergsplan erbjuder en närhet till 
kollektivtrafiken och innebär också att fastigheten ligger inom 
influensområdet för Spårväg Syd.  
 
I projektet planeras ett 100-tal lägenheter med blandade storlekar och 
fokus på större lägenheter. Detta menar vi är bra eftersom det behöver 
byggas fler bostäder i varierande storlekar för att familjer ska kunna flytta 
till något större eller föräldrar vars barn flyttat hemifrån ska kunna flytta till 
en mindre lägenhet. Det skapar en större mobilitet på bostadsmarknaden. 
Vi menar dock att upplåtelseformen som bör gälla för dessa lägenheter är 
hyresrätter. Detta skulle sänka tröskeln in på bostadsmarknaden för unga 
och nyanlända vilket är ett viktigt bostadssocialt perspektiv för 
Vänsterpartiet. Vi menar dessutom att ränteläget gör det mer gynnsamt att 
bygga hyresrätter eftersom intresset för att köpa sin bostad har minskat. 

 

 
Nujin Alacabek  Robert Forsman   
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Ärende 13: Spårväg Syd, Samrådshandling val av 

lokalisering – svar på remiss från Trafikförvaltningen, 

Region Stockholm 

 

Vår grundhållning när det kommer till mer omfattande infrastrukturprojekt 
är att dessa i största möjliga mån ska genomföras på ett sätt som inte 
inverkar på kommunens grönområden. Grönområden och naturreservat är 
en viktig lunga för Huddinge kommun. Här tas stora mängder av koldioxid 
omhand av naturen och här finns också möjligheter till vila och rekreation 
för Huddingeborna.  
 
Det har dröjt och nu är vi äntligen framme vid att Spårväg syd ska komma 
byggas och dras genom kommunen. Detta kommer innebära en viss 
inverkan på Gömmarens naturreservat. Vänsterpartiet menar att det är 
viktigt att en miljökonsekvensanalys görs och att det resultat analysen 
kommer fram till faktiskt också beaktas i det fortsatta arbetet. Vi välkomnar 
därför Länsstyrelsens beslut. 
 
Vi anser vidare att det är viktigt att Huddinge kommun i de områden där 
det finns en konkurrens mellan sträckningen av Spårväg Syd och 
Tvärförbindelse Södertörn ska dragningen av Spårväg Syd prioriteras. 
Spårvägen är ett grönt och hållbart alternativ till bilismen och de ökade 
tunga transporterna genom Huddinge som Tvärförbindelse Södertörn 
utgör. 

 
 
Nujin Alacabek  Robert Forsman   
 




